
Kedves Viktor! 

 

Köszönettel az egyeztetési anyagot megkaptuk, a tegnapi napon azonban a bizottsági ülésre 

nem jutottam el, megérkeztem, de az egy órával korábban kezdődött, így a végére értem csak 

oda. Mindezek miatt jelen e-mailben továbbítom a javaslatunkat. 

Tudomásunk szerint az iskola udvarán lévő nyárfát többek között az allergén szöszei miatt 

vágták ki. Ebben a nyárak szerepelnek, de az Alsónémedin - erdész szakértő véleménye 

alapján - őshonos tölgy nem. Ennek van-e valami oka? 

Nem támogatjuk az invazív és az allergén fák, bokrok telepítését sem, így kizárt a tuja, és 

sajnos a mogyoró is. 

Továbbá: kicsit soványnak tűnik ez az anyag (a csatolmányban csak 2 oldal jött át, lehet, hogy 

a többi lemaradt), 

 

A tervet megosztottuk. 

 

A fák tekintetében azt tolmácsolhatjuk, hogy szívesen fogadnánk az ősi mostoha 

gyümölcseink megjelenését a templomkertben, nem gyümölcstermesztés vagy gyümölcsös 

kialakítása okán, hanem azért, hogy itt védett körülmények között nevelődhessenek, és 

ismerhessék meg az elfeledett fajokat a település lakói, főként a gyerekek, a fiatal korosztály. 

 

Ezért javasoljuk a következő fásszárúak és bokrok megjelenését a temetőkertben: 

 
- Vadkörte (Vackor) 
- Vadalma 
- Borízű alma 
- Árpával érő körte 
- Kármán (Kálmán) körte 
- Kökény 
- Mandula 

- Csipkebogyó 
- Galagonya 
- Zelnicemeggy 
- Homoktövis 
- Naspolya 
ezek mellett: 
- Szelídgesztenye 
- Tölgy 
- Szomorú fűz 
illetve: 
- levendula 
kerítésnek: 
- vadribizli (Alsónémedi) 
 
Szeretnénk tolmácsolni azt a javaslatot is, hogy ne pusztán a tervezésbe, de a megvalósításba is vonja be az 
önkormányzat az itt lakókat, tehát a kertészeti vállalkozás megbízása helyett közösségi programként kerüljön a kert 
beültetésre. A tervezés során pedig a közösségi, a Dózsa György téri parkosítás, illetve virágosítás során tapasztalnál 
nagyobb fokú bevonását várjuk el. 
 
A terv közzététele során további ötletek, javaslatok is felmerültek, ezeket az önkormányzat fejlesztési terveinél be 
kívánjuk csatornázni. 
 

Köszönettel: 

 

Némedi Erika 

elnök 

 


